
 

 

 

S T E N O G R A M A 

şedinţei Biroului permanent al Senatului  

din data de 15 octombrie 2018 
 

 

Şedinţa a început la ora 13.15.  

Şedinţa a fost condusă de domnul senator Călin-Constantin-

Anton Popescu-Tăriceanu, preşedintele Senatului. 

 

Au participat la şedinţă: 

 

Membrii Biroului permanent: domnul senator Iulian-Claudiu 

Manda, domnul senator Adrian Țuțuianu, doamna  senator  Doina-

Elena Federovici – vicepreşedinţi; domnul senator Nicu Fălcoi, 

domnul senator Marian Pavel, domnul senator Ion Marcel Vela, 

domnul senator Ion Ganea  – secretari; doamna senator Emilia 

Arcan, domnul senator Cornel Popa, domnul senator Tánczos 

Barna – chestori.  

 

Liderii grupurilor parlamentare: domnul senator Șerban 

Nicolae – Grupul parlamentar al PSD; domnul senator Eugen 

Pîrvulescu – Grupul parlamentar al PNL; domnul senator Vlad-

Tudor Alexandrescu – Grupul parlamentar al USR; domnul senator 

Daniel-Cătălin Zamfir – Grupul parlamentar al ALDE; domnul 

senator Cseke Attila-Zoltan – Grupul parlamentar al UDMR. 
 

Din partea Guvernului: domnul Viorel Ilie, ministrul pentru 

relaţia cu Parlamentul şi doamna Diana Severin - secretar de stat 

în cadrul Ministerului pentru Relaţia cu Parlamentul.  

 

Invitaţi: domnul Mihăiță Calimente – secretar general 

adjunct, domnul Timotei Stuparu – secretar general adjunct, doamna 

Roxana Truinea – directorul general al Direcţiei generale 

legislative, domnul Gabriel Sterea – directorul Direcţiei secretariat 

general, doamna Claudia Pencea – directorul Direcţiei pentru 

organizarea lucrărilor plenului şi comisiilor, doamna Elena 
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Diaconu – şeful Serviciului pentru lucrările Biroului permanent, 

domnul Attila Demeter – Serviciul pentru lucrările Biroului 

permanent, doamna Ileana Juncu – Direcția secretariat general, 

doamna Adriana Iliescu -  directorul general al Direcţiei generale 

economice, doamna Gabriela Drugă - director la Cabinetul 

preşedintelui Senatului. 

 

Din partea comisiilor permanente: 
Comisia juridică, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări – 

domnul senator Robert-Marius Cazanciuc;  
 

Comisia pentru constituţionalitate – domnul senator George -

Edward Dircă;  
 

Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital – domnul senator Viorel Arcaș;  
 

Comisia pentru politică externă – domnul senator Cristian-

Sorin Dumitrescu; 
 

Comisia pentru afaceri europene – doamna senator Gabriela 

Creţu;  
 

Comisia pentru agricultură, industrie alimentară şi dezvoltare 

rurală – doamna senator Doina Silistru; 
 

Comisia pentru sănătate publică – domnul senator domnul 

senator László Attila; 
 

Comisia pentru energie, infrastructură energetică și resurse 

minerale – domnul senator Gheorghe Marin. 
 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Stimați colegi, vă rog să fiți de acord să începem ședința. 

Dacă aveți la ordinea de zi anumite observații, eu pot să vă 

informez că avem din partea Comisiei pentru constituționalitate 

punctul de vedere al Senatului asupra conflictului juridic de natură 

constituțională dintre Parlamentul României, pe de o parte, și Înalta 

Curte de Casație și justiție, pe de altă parte, cerere formulată de 

prim-ministrul României. 
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Există, de asemenea, un punct de vedere, opinie separată 

referitoare la această cerere de soluționare a conflictului juridic de 

natură constituțională semnată de domnul senator Dircă. 

 Și astea vă rog să le introducem pe ordinea de zi suplimentară, 

dacă sunteți de acord. 

 

Domnul George-Edward Dircă:  
Vă mulțumesc, domnule președinte. 

Motivul pentru care am depus acum acest raport e că, practic, 

noi am primit adresa de învestire vineri, în data de 12.10, și ședința 

comisiei a avut loc astăzi pentru emiterea acestui punct de vedere. 

Vă mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Alte subiecte dacă sunt? 

Domnul senator Cazanciuc. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Câteva chestiuni pe scurt. Dintr-o eroare, la ședința trecută, în 

documentele de lucru s-a consemnat o solicitare a Comisiei juridice 

de schimbare a avizului în raport la L568/2018 privind 

declasificarea unor documente.  

Solicitarea noastră a fost clară: de a avea raport comun cu 

Comisia pentru administrație și Comisia pentru apărare, dar în 

document s-a consemnat tot aviz. Noi aveam aviz, deci nu voiam să 

cerem să avem aviz din moment ce aveam oricum aviz, trebuia 

consemnat ”raport și Comisia juridică”, raport la L568. Așa s-a 

decis în cadrul dezbaterilor, dar s-a consemnat în mod greșit și 

voiam doar să corectăm din documente această eroare, că nu era 

vorba de aviz, ci de raport, așa cum s-a discutat și toată lumea a fost 

de acord. 

Și mai aveam două chestiuni pentru ordinea suplimentară 

astăzi, la plen, L298/2011 privind registrul automatizat cu privire la 

autorii infracțiunilor sexuale. Un proiect care a avut la inițiatori 

toate grupurile parlamentare. S-a amendat conform observațiilor 

Ministerului de Interne și astăzi am avut un aviz, să spunem, un 

raport unanim în Comisia juridică. Toată lumea a căzut de acord că 
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forma de astăzi e o formă care poate fi adoptată fără niciun fel de 

probleme. 

Și, de asemenea, tot pe suplimentară mai aveam Legea privind 

Avocatul Poporului care, de asemenea, nu are niciun fel de 

probleme, stă de ceva timp în așteptare, ar trebui să verificăm cele 

câteva chestiuni care sunt în ordine și rugămintea e să introducem 

pe ordinea de zi de astăzi, la plen, și Avocatul Poporului. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator, 

La punctul 2 am înțeles care este problema, dar nu știu la care 

problemă se referă, n-am înțeles la ce problemă se referă. Dacă vreți 

să repetați. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

La L568 cu declasificarea unor documente? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu, nu, aia a fost prima. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

Au fost trei puncte. Primul punct – declasificarea unor 

documente... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Aia e clar, da. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

... cu raport. A doua a fost cu L298 – registrul automatizat 

național cu privire la autorii infracțiunilor sexuale... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

L298. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

L298/2018. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Și la asta ce trebuie să facem, s-o înscriem  pe ordinea de zi. 

 

Domnul Robert-Marius Cazanciuc: 

... pe ordinea de zi,  pentru că se adoptă tacit astăzi și ar fi 

păcat de munca din comisii, unde au fost amendamente. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Deci cele trei puncte propuse de domnul senator. 

Da, domnul Tánczos Barna. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Aș vrea să vă rog să fiți de acord ca situația privind deplasările 

în străinătate să o prezint la punctul 10, înainte de 

memorandumurile pentru deplasările... participările la reuniunile 

europene. Se referă și la participările la reuniuni europene și la 

relații parlamentare externe. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da, sigur. OK. 

Domnul vicepreședinte Țuțuianu. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 
Vă mulțumesc, domnule președinte. 

În completarea la ce a spus domnul Robert Cazanciuc, în 

Comisia juridică am discutat astăzi de L384/2018, este o modificare 

a Legii concurenței, unde Comisia juridică solicită să fiți de acord să 

fim coraportori. 

 Și, de asemenea, L421/2018 este activitatea de ridesharing, 

adică transportul prin societăți de tip Uber. De asemenea, solicităm 

să fim coraportori, pentru că problemele juridice ale actului 

normativ sunt extrem de complicate. Și membrii comisiei, toți 

prezenți, vă solicită să fiți de acord să fim coraportori pe cele două. 

Vă mulțumesc mult. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Asta cu ridesharing și prima care era? 
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Domnul Adrian Țuțuianu: 
Cu Legea concurenței. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Astea de ce nu au venit la pregătitoare? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Așa ar fi trebuit. 

Dacă alte lucruri nu mai sunt, vă supun, atunci, aprobării 

ordinea de zi, cu completările de care s-a vorbit. 

Dacă sunteți de acord. 

Cine este pentru? Vă mulțumesc. 

Voturi împotrivă?  

Abțineri? 

Nu sunt. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctele de la 1 la 4 au fost dezbătute în ședința pregătitoare.  

 

PUNCTUL 5: 

Solicitarea domnului senator Ion Hadârcă, formulată în 

numele iniţiatorilor, privind dezbaterea în procedură de 

urgenţă a propunerii legislative pentru instituirea Zilei 

Dramaturgiei Românești (B505/2018) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Suntem la punctul 5, solicitarea domnului senator Ion 

Hadârcă, formulată în numele inițiatorilor, privind dezbaterea în 

procedură de urgență a propunerii legislative pentru instituirea Zilei 

dramaturgiei românești. 

Dacă sunteți de acord? 

Atunci, trebuie să dispunem înscrierea în proiectul ordinii de 

zi a Senatului. Dacă sunteți de acord cu procedura de urgență?  

De acord? Da. Bine. 

Vă rog, atunci, secretariatul să o înscrie în ordinea de zi. 

 

PUNCTUL 6: 

 Proiectul regulamentului de organizare şi funcţionare a 

Comisiei pentru comunicații și tehnologia informației 
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 Proiectul regulamentului de organizare şi funcţionare a 

Comisiei pentru agricultură, industrie alimentară și 

dezvoltare rurală 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 6, proiectul regulamentului de organizare şi 

funcţionare a Comisiei pentru comunicații și tehnologia informației.  

Și proiectul regulamentului de organizare şi funcţionare a 

Comisiei pentru agricultură. 

Trebuie trimise, spre avizare, la Comisia de regulament. 

Vă rog să fiți de acord să le trimitem, pentru obținerea avizelor 

necesare. 

 

PUNCTUL 7: 

Scrisoarea Curții Constituționale, prin care solicită 

punctul de vedere al Senatului asupra cererii de soluționare a 

conflictului juridic de natură constituțională dintre Ministerul 

Public – Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și 

Justiție, pe de o parte, și Parlamentul României, Înalta Curte de 

Casație și Justiție și celelalte instanțe judecătorești, pe de altă 

parte, formulate de președintele Camerei Deputaților 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 7, scrisoarea Curții Constituționale, prin care solicită 

punctul de vedere al Senatului asupra cererii de soluționare a 

conflictului juridic de natură constituțională dintre Ministerul Public 

– Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, pe de o 

parte, și Parlamentul României, Înalta Curte de Casație și Justiție și 

celelalte instanțe judecătorești, pe de altă parte, formulate de 

președintele Camerei Deputaților. 

În opinia autorului sesizării, semnarea protocoalelor secrete 

dintre Ministerul Public, respectiv Parchetul de pe lângă Înalta 

Curte și Serviciul Român de Informații a generat un conflict de 

natură constituțională în raport cu puterea legislativă prin învestirea 

serviciului cu competența de a desfășura activități ale organelor de 

cercetare penală. 

Deci vă propun ca să transmitem către Comisia pentru 

constituționalitate, în vederea formulării punctului de vedere, 

termen 22 octombrie. 
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Dacă sunteți de acord? 

Vă mulțumesc. 

 

PROGRAM DE LUCRU 

PUNCTUL 8: 

 Proiectul programului de lucru al Senatului pentru perioada 

15 – 20 octombrie 2018 

 Asigurarea conducerii şedinţelor Senatului în perioada 15 – 

17 octombrie 2018 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 15 octombrie 

2018 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 17 octombrie 

2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Programul de lucru, punctul 8. 

Ședința de astăzi, lucrări, mâine, în comisie, declarații politice, 

miercuri, și lucrări în plen, după formula deja consacrată. 

Dacă aveți observații în legătură cu programul din săptămâna 

15 – 20? 

Dacă nu, vă propun spre aprobare. 

Vă mulțumesc. 

Conducerea ședințelor: secretari: Marian Pavel, Nicu Fălcoi, 

luni, și miercuri, Ion Ganea și Marcel Vela. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

O rotație. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

O rotație. Care? 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Vela cu Fălcoi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul Vela cu domnul Fălcoi. 

 

Domnul Marian Pavel: 

Și Pavel cu Ganea. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bun, atunci. 

 

Domnul Șerban Nicolae: 

Exact cum s-a propus, dar invers. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Exact. Așa este. 

Deci, ca să continui, domnule Nicolae, confuzia e clară. 

În regulă. Vă rog să luați notă, astăzi va fi domnul Ganea și 

domnul Vela și miercuri, domnul Pavel și domnul Fălcoi. 

Întrebări, interpelări, declarații politice, doamna Federovici. 

Conducerea ședinței va fi asigurată de mine. 

Ordinea de zi. La ordinea de zi sunt anumite observații care au 

fost făcute referitoare la completarea ordinii de zi și altele le vom 

aborda pe măsură ce ajungem la punctele suplimentare. 

Dacă alte observații nu sunt, vă supun aprobării ordinea de zi 

din ziua de 15 octombrie, astăzi. 

De acord? 

Vă mulțumesc. 

Ordinea de zi din 17 octombrie, miercuri. Văd că deja ordinea 

de zi e foarte stufoasă, 79 de propuneri pentru miercuri. Sunt foarte 

multe care au termene de adoptare tacită care se apropie în luna 

noiembrie. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Domnul senator Manda, având în vedere situația de care v-am 

informat, propune să facem o sesiune de plen și după-amiază, 

miercuri. 

 

Domnul Șerban Nicolae: 

Marți, după-amiază, după comisii, începând cu ora 15.30 până 

la ora 17.00. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Cum vi se pare? 
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Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

15.30 – 17.00, e puțin o oră jumătate pentru 70 de puncte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

E puțin, că sunt 79 de puncte, domnule Nicolae.  

 

Domnul Șerban Nicolae: 

Până la epuizarea votului. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Mai avem și miercuri, dar măcar jumătate să le facem. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

15.00 – 18.00. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

15.00 – 18.00. 

 

 (Discuții în sală.) 

 

Intră unele în adoptare tacită, domnule Lászlo. 

 

Domnul Șerban Nicolae: 

Stimați colegi, 

Eu am discutat cu liderii și am rugămintea să luați în 

considerare faptul că programarea ședințelor de plen ar trebui să 

includă și o ședință de plen de marți după-amiază, în mod curent, 

consacrată în principal COM-urilor, în așa fel încât să nu greveze pe 

ședința destul de scurtă de luni, când avem și vot pe legi organice, 

nici să nu închidă o bună parte din ședința de miercuri. Liderii au 

fost deja de acord, așa că vă aduc la cunoștință că nu aveți nicio 

scăpare. 

Activitate de comisii avem marți, în prima parte a zilei. În mod 

excepțional, putem să facem ședință de comisii și după-amiază, 

marți, dar dacă avem ședință de plen cu COM-uri, vom amâna 

ședința de comisii pentru miercuri.  

Dar propunerea era și pentru staff-ul tehnic și pentru Biroul 

permanent să gândiți o ipoteză de conducere a ședințelor de plen de 

marți: președinte, secretar de ședință, în așa fel încât să luăm în 
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calcul varianta în care marți, după-amiază, exact cum propunea și 

domnul vicepreședinte Manda, de la caz la caz, 15.00 – 18.00, 

ședință de plen, fie pentru ipoteza excepțională de astăzi, cu foarte 

multe legi acumulate și cu termen de adoptare tacită, și cu ordine de 

zi foarte bogată, care nu poate fi epuizată în timpul planificat inițial, 

fie pentru ipoteza unor COM-uri, mai ales că o să mai urmeze și știți 

foarte bine că sunt destul de multe, cu termen destul de scurt de 

elaborare a unor puncte de vedere. 

De aceea, vă rog să luați în calcul și ceea ce presupune, cu 

toate detaliile tehnice: echipă la plen, deschiderea sălii, 

echipamentele electronice funcționale și așa mai departe. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator, mulțumesc pentru sugestie. Primul lucru 

asupra căruia vreau să vă atrag atenția, asupra ordinii în care sunt 

puse pentru ședința de miercuri, cel puțin în forma în care este 

prezentată astăzi, proiectele de lege. Eu aș fi de părere să le 

rearanjăm în ordinea intrării în termenul de adoptare tacită, pentru 

că aici văd proiecte care intră în adoptare tacită pe 28 și după aceea 

urmează 22 sau 7. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Le facem pe toate odată. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu știu dacă apucăm să le facem pe toate. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Atunci, haideți să convenim pentru marți, ședință de la ora 

15.00 la ora 18.00 și conducerea ședinței, secretariatul, cine ... dintre 

cei patru colegi secretari, cine se autopropune? 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Eu zic să lăsăm staff-ul să propună, după care să... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu. Uite, domnul Fălcoi și... 
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Domnul Marian Pavel: 

Când? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Marți după-amiază. 

 

Domnul Marian Pavel: 

Și Pavel. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Și domnul Pavel. 

OK. Atunci, convenim că avem ședința. S-a completat 

programul pe această săptămână cu marți, de la 15.00 la 18.00, plen. 

 

PUNCTUL 9: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru perioada   

22 - 27 octombrie 2018. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Programul de lucru pentru săptămâna 22 – 27 octombrie 2018. 

Se adoptă. Bine. 

 

Da, doamna senator Crețu. Vă rog.  

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Mulțumesc foarte mult, pentru că apartenența noastră la 

Uniunea Europeană grevează activitatea. O grevează, într-adevăr. 

Totuși, vă atrag atenția că activitatea noastră este extrem de 

variabilă, în sensul în care Comisia Europeană are perioade în care 

elaborează legislație masiv și perioade în care nu elaborează 

legislație în aceeași cantitate, astfel încât nu cred că este cazul să 

avem o sesiune specială, foarte formală înțeleg, pentru aspectele 

europene, cu atât mai mult cu cât ele sunt destinate Guvernului și 

definirii de către noi a mandatelor pe care Guvernul le reprezintă în 

Consiliu. Nu am înțeles de ce facem asta. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Îmi dați și mie voie? 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul vicepreședinte Manda. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Vă mulțumesc, domnule președinte. 

Doamna președinte, eu nu am înțeles pentru ce ne-ați atras 

atenția, că nu înțelegem de ce ne facem vinovați. Și ar fi bine măcar 

să înțelegem. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Cred că a fost o neînțelegere. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Eu cred că lucrurile au fost clare pentru toată lumea, în sensul 

că având o ordine de zi destul de încărcată, cu termene care se 

adoptă la tacit, prin excepție, am stabilit pentru ziua de marți, acum. 

Cu alte ocazii, când o să mai fie situații de genul ăsta, o să 

stabilim tot în plenul Biroului permanent. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Cum spuneam, stimați colegi, confuzia e clară. 

Doamna Crețu, n-are nimeni nicio problemă, nu se plânge de 

încărcare excesivă din cauza COM-urilor. Dar, pentru că..., cel puțin 

asta am înțeles, colegul Șerban Nicolae a spus că în ședințele 

obișnuite, cu toate că sunt niște scadențe, poate de termene de 

adoptare tacită sau altele, prima parte a ședinței se ocupă cu... sau 

este ocupată de adoptarea COM-urilor. Și nu am văzut ca această 

referire să fie una cu conotații, eu știu, critice. E numai o observație 

și trebuie, având în vedere că ordinea de zi este foarte aglomerată, 

să mai punem o ședință de dezbatere. 

Bine. Trecem la punctul 10. 

Înainte de punctul 10, am să-i dau cuvântul domnului Tánczos 

Barna, domnul chestor, pentru a ne prezenta situația privind 

execuția bugetară a deplasărilor externe. 

 

* 
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Situația cheltuielilor privind deplasările în străinătate la data de 

15 octombrie 2018. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Am încercat de mai multe ori să prezint aceste situații în ideea 

de a atrage, de a prezenta situația și de a atrage atenția colegilor că 

ni se cam termină banii.  

În ciuda acestui lucru, recunosc că am eșuat în a controla 

deplasările și de a ține în frâu aceste cheltuieli. Cert este faptul că 

bugetul de anul acesta, fiind aproape dublu față de bugetul de anul 

trecut, de acum doi ani și aproape de două ori și jumătate mai mare 

decât bugetul din 2016, în octombrie vom termina banii, vom 

cheltui toți banii pe anul acesta pe deplasări externe și aproape toți 

banii pe diurnă. Avem anul acesta un buget de 2 070 000 de lei 

pentru deplasări externe, față de 1 000 000 anul trecut, 900 000 

acum doi ani, 1 100 000 acum trei ani sau 1 000 000 acum patru ani. 

În ciuda acestui fapt, banii, dacă ritmul este menținut de colegi și  

deplasările nu se vor opri, se vor termina în octombrie. 

Avem o cheltuială efectivă de 1 574 000 de lei din 2 070 000 

și cheltuieli angajate sau acțiuni în curs de derulare, în curs de 

aprobare de încă 345 000. Sunt deplasări, cel puțin la prima vedere, 

destul de scumpe. O să avem și astăzi pe ordinea de zi o deplasare 

care se referă la o plecare în Canada, o singură deplasare 96 000 de 

lei, 10% din bugetul de anul trecut, de exemplu, aproape, o singură 

deplasare. Sunt cheltuieli care se consideră a fi oportune de către 

comisia de specialitate, sau deplasările în sine sunt oportune, nu 

cheltuielile, ca să formulez corect, și, deși am încercat să nu mai 

plecăm cu personal de specialitate decât dacă sunt cel puțin trei 

senatori, deși am încercat să prezentăm aceste situații în mod cât de 

cât curent, aceasta este situația de fapt. La sfârșitul lunii octombrie, 

probabil, vom rămâne fără bani pentru deplasare. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Mulțumesc, domnule chestor. 

Aș avea o rugăminte. Noi avem o sumă de 2 070 000 de lei 

prevăzută pentru anul acesta, din care s-au efectuat plăți de              
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1 574 000 și așa mai departe. Spuneți-mi, plăți efectuate, la                   

1 574 000 adăugăm 372 000 la diurnă? 

Bun. Stați puțin. Deci, suma cu care acoperim diurna este     

580 000, da? De la 372 la 580, grosso modo, sunt 180 000 de lei. 

Cât ne mai rămân la deplasări și alte cheltuieli? 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Ne mai rămân... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Știu să fac calcule, dar credeam că ni se dă aici totuși calculul 

făcut.  

 

Domnul Tánczos Barna: 

Banii care sunt disponibili după aprobările de astăzi sunt sub 

100 000 la cheltuieli materiale: cazare, bilete de avion și alte 

cheltuieli și vom fi undeva la 150 000 de lei la diurnă. La diurnă, 

probabil, putem să facem o mică economie, dar la cheltuieli 

materiale luna asta, dacă mai venim cu două seturi de aprobări, mai 

mult ca sigur se vor termina banii. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Deci trebuie să mai periem puțin participările la diferite 

reuniuni externe, da? Ăsta ar fi mesajul. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

UDMR-ul nu mai pleacă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

UDMR-ul nu mai pleacă, în semn de protest. 

 

Doamna Emilia Arcan: 

Doamna Crețu. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Vreți să interveniți? Vă rog. 
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Doamna Gabriela Crețu: 

După cum știți, dimensiunea parlamentară a președinției a 

început de la 1 iulie. Bugetul de deplasări include și partea de 

dimensiune parlamentară, adică partea de afaceri europene care 

vizează preluarea președinției? Că noi de la 1 iulie suntem în 

preluare. Atunci, e din altă... din discuțiile cu Guvernul, am înțeles 

că s-a suplimentat bugetul Senatului, al Parlamentului, în genere, 

chiar cu o sumă mai mare decât cea solicitată, în ideea de a 

desfășura președinția. De ce se... nu înțeleg unde apare problema 

sau cum s-au introdus în buget cele două componente. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul chestor Tánczos. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Într-adevăr, bugetul a fost suplimentat. Așa cum vedeți și în 

tabel, a fost dublat, practic. Anul acesta avem la dispoziție sau am 

avut 2 070 000 de lei față de 1 100 000 anul trecut. În ciuda acestui 

fapt, în două – trei săptămâni vom rămâne fără bani pe această linie 

bugetară. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Dar aveți făcută separarea pe cele două componente: externe și 

europene? 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Nu – și pentru stenogramă – nu sunt separate cheltuielile 

pentru participări la reuniuni europene de cele care sunt pentru alte 

state. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Deci nu ne-am lămurit, decât un singur lucru: trebuie restrânse 

participările, ca să ne putem acoperi obligațiile pe care le avem. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Există un sistem, trebuie să te duci la reuniuni ca să preiei, 

dacă nu te duci la reuniuni, nu poți prelua. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule chestor Tánczos, vă întreb, din cele cinci puncte care 

sunt prezentate, mă refer la cele de la punctul 10 la 14, inclusiv. 

Ultimul, memorandum intern privind vizita de studiu la Parlamentul 

European, în pregătirea exercitării de către România a președinției 

Consiliului Uniunii Europene. Pe acesta îl scoatem din orice 

discuție, da? Nu putem să-l tăiem tocmai pe acesta. Cât este 

delegația? 

 

Din sală: Șase – șapte membri. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Unu, doi, trei, patru, cinci, șase, șapte, opt, nouă persoane. 

Da. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Mulțumesc. 

Una dintre soluții ar fi să ne concentrăm pe reuniunile 

europene și să reducem cât se poate de mult cheltuielile pentru 

deplasările în alte state decât statele membre sau alte acțiuni decât 

cele legate de pregătirea președinției. Ne concentrăm pe cele care 

vizează pregătirea președinției și mai avem două luni, aproape, 

strictul necesar. Sau suplimentăm bugetul din alte surse și creștem 

de 2,5 ori bugetul față de anul trecut. Sunt cele două variante pe care 

le pot propune. Comisia de specialitate o să fie într-o situație ingrată 

de a reanaliza deplasările în alte state decât statele membre UE. 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Permiteți, domnule președinte? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul senator Dumitrescu. 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Comisia de specialitate nu analizează din punct de vedere 

financiar. Comisia de specialitate analizează din punct de vedere al 

oportunității din perspectiva relațiilor parlamentare externe. 

Pe cale de consecință, noi, niciodată, n-o să putem să decidem 

că o acțiune parlamentară este mai eficientă sau mai puțin eficientă, 
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mai necesară sau mai puțin necesară, în funcție de cât costă. Noi 

putem să spunem: „Da, acea acțiune se înscrie în programul de 

activități și este necesară.” Partea financiară este domnul chestor, 

împreună cu Biroul care decide. Noi putem să nu mai mergem 

nicăieri, dar nu pot niciodată să spun că nu trebuie să te duci la 

Adunarea Parlamentară a OSCE sau la Adunarea Parlamentară a 

Consiliului Europei, sau să realizezi un schimb de delegații la 

nivelul grupurilor de prietenie, dacă e prevăzută și prinsă în planul 

de activități. 

Deci, nu contați pe comisie. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Arde vreuna pentru săptămâna asta? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Stai, că le luăm pe rând și o să vedeți că... 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Domnule președinte, dacă-mi permiteți o intervenție. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Vă rog.  

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

O să-l rugăm pe domnul chestor să ne prezinte opinia Domniei 

Sale pentru săptămâna viitoare, oportunitatea și din punct de vedere 

financiar, pe logica pe care a anunțat-o, legată de costuri, deplasările 

în Europa și misiuni în ceea ce privește Uniunea Europeană, e clar 

că reprezintă o prioritate și trebuie să vedem celelalte lucruri. Și 

atunci, la ședința următoare, toate aceste puncte le amânăm pentru 

ședința următoare și le vedem la momentul respectiv și noi să ne 

documentăm mai bine asupra oportunității financiare, pentru că 

asupra oportunității, așa cum spunea și domnul Cristian Dumitrescu, 

domnul senator, e clar că s-au pronunțat. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Știți ce se întâmplă? Suntem într-o situație de criză financiară, 

da? Nu mai vorbesc de celelalte, care domină tot timpul. 
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Domnul Șerban Nicolae: 

Am o rugăminte. Vizitele de pregătire la Bruxelles, la 

Parlamentul European, în perspectiva pregătirii, n-ar trebui să 

privească doar Senatul. Bănuiesc că activitățile care se vor face la 

nivelul dimensiunii parlamentare a președinției României la 

Consiliul Uniunii Europene sunt comune și ar putea să fie găsită o 

soluție de echilibru, în așa fel încât pregătirea să se facă colegial, 

împreună cu cei de la Cameră. S-ar putea ca ei să nu fie în criza 

bugetară în care suntem noi. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Sunt opt de la Cameră, șapte de la noi, majoritatea cheltuielilor 

sunt suportate de Parlamentul European la vizita de studiu. E o mică 

suplimentare. Pentru că la Bruxelles, în timpul președinției, 

organizăm Conferința privind guvernanța, împreună cu Parlamentul 

European noi... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Stați, nu vă ambalați. Am observat și eu. Cheltuielile pentru 

vizita de studiu la Parlament sunt așa: 50% din zborul de întoarcere 

și 100 de euro diurnă pe zi acordă Parlamentul European. La asta, 

eu zic, trebuie să meargă colegii, dar haideți să ne uităm puțin, le 

luăm pe fiecare. 

 

* 

 

PUNCTUL 10: 

Memorandum intern privind participarea la reuniunea 

interparlamentară a comisiilor parlamentelor naționale cu 

tema: ”Aspecte ale drepturilor fundamentale în procesul de 

integrare a populației de etnie romă și combaterea 

antițigănismului”, Bruxelles, 18 octombrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La punctul 10, memorandum intern privind participarea la 

reuniunea interparlamentară a comisiilor parlamentelor naționale cu 

tema: ”Aspecte ale drepturilor fundamentale în procesul de integrare 

a populației de etnie romă și combaterea antițigănismului”.  
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Dacă ar putea să meargă, de exemplu, un singur parlamentar și 

fără consilier, deja reducem cu două treimi cheltuiala. Da? Simplu 

de tot. Le luăm pe fiecare. Haideți să procedăm în felul ăsta, că nu 

avem ce să facem. Când avem banii, suntem mai generoși. Dintre 

domnul senator Cătălin Toma și domnul senator Ákos Derzsi,   

care-i secretarul Comisiei pentru drepturile omului, eu opinez că ar 

fi util să meargă reprezentantul Comisiei pentru drepturile omului 

la...  

 

Din sală: E în regulă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Și punem punct. Și merge o singură persoană. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

E o problemă aici, și anume că e una ... valorile și cetățenia 

sunt unele dintre prioritățile președinției. De șase ani lucrăm cu 

Comisia Europeană pe zona de antirasism, antițigănism și... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Ziceți ce vreți, că nu înțeleg. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Să meargă cel care știe dosarul. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Care din ei știe dosarul? 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Cătălin Dumitru Toma este secretarul Comisiei pentru afaceri 

europene. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Dar cu staff cu tot. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Și Ákos nu știe dosarul. 
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Domnul Timotei Stuparu: 

Domnule președinte, 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da, domnule Stuparu. 

 

Domnul Timotei Stuparu: 

Domnul Ákos a renunțat pe motive de sănătate. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Gata, s-a rezolvat. Domnul Ákos a renunțat el. 

 

(Discuții în sală.) 

 

S-a rezolvat problema. Deci, domnul Ákos nu poate să meargă 

și o să meargă domnul senator Toma singur, dacă sunteți de acord. 

Da? 

Vă mulțumesc. 

Una am rezolvat-o. 

 

PUNCTUL 11: 

Memorandum intern privind cel de-al 7-lea Forum anual al 

Strategiei Uniunii Europene pentru regiunea Dunării, Sofia, 18 

– 19 octombrie 2018. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 11, Forumul anual al Strategiei Uniunii Europene 

pentru regiunea Dunării, la Sofia. 

Domnul senator Ionașcu, doamna Mihăileanu. 

 

Din sală: Niciunul. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul senator Ionașcu și punct. 

 

(Discuții în sală.) 
 

Gata, domnul Ionașcu. Deci, am mai rezolvat. Domnul 

Ionașcu, punct. 



22 

 

 

PUNCTUL 12: 

Memorandum intern privind organizarea reuniunii 

președinților comisiilor specializate în afaceri comunitare și 

europene, București, 20 – 21 ianuarie 2019 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Memorandum intern, organizarea reuniunii președinților 

comisiilor specializate în afaceri comunitare și europene. 

Aici nu este vorba de deplasare, este vorba de cheltuieli de... în 

fine, logistică, nu știu ce, plan de lucru. 

Domnule, ce-mi plac materialele astea, pe cuvânt de onoare. 

Cum vă place vouă să spuneți: materiale, adică documente. Există 

undeva un buget, total buget? Unde? 

 

Din sală: Pe ultima pagină. 

 

(Discuții în sală.) 

 

E ieftin! 570 000 de lei. Acesta la ce capitol intră, domnule 

Tánczos, este alt capitol? 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Este deja pe bugetul de anul viitor, ianuarie 2019. E parte de 

pregătire a celor șase luni, asta nu grevează bugetul de acum, 

grevează bugetul de anul viitor. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

E în ianuarie. Am înțeles. Scuze, gata, e clar. 

S-a aprobat, da? Sunteți de acord. 

 

PUNCTUL 13: 

Memorandum intern privind decontarea cheltuielilor 

survenite ca urmare a modificării programului domnului 

senator Tanczos Barna la reuniunea ”Programul Erasmus”, 

Bruxelles, 8 – 10 octombrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 13, decontarea cheltuielilor survenite ca urmare a 
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modificării programului domnului senator Tánczos la reuniunea 

”Programul Erasmus”. 

Deci modificarea datei. 

Vă rog să fiți de acord la punctul 13 cu memorandumul. 

 

PUNCTUL 14: 

Memorandum intern privind vizita de studiu la 

Parlamentul European, în pregătirea exercitării de către 

România a președinției Consiliului Uniunii Europene, Bruxelles, 

6 – 7 noiembrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 14, vizita de studiu. Pentru toți cei nouă, nu șapte. 

Cine spunea că sunt șapte? Cei șapte să știți că sunt nouă. Dar, mă 

rog, eu zic că-i necesar. Bugetul total e 21 000 de lei, având în 

vedere că o parte dintre cheltuieli sunt suportate de Parlamentul 

European. 

Vă propun să aprobăm. Da? 

Bine. Vă mulțumesc. 

 

RELAȚII PARLAMENTARE EXTERNE 

PUNCTUL 15: 

Situația cheltuielilor privind deplasările în străinătate la 

data de 4 iunie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Mergem mai departe, relații parlamentare externe, punctul 15, 

situația am discutat-o. Am mai redus ceva din sumele care erau 

presupuse a se cheltui. Aici, unde avem 184 637, și mai avem o 

sumă disponibilă până la sfârșitul anului pe care trebuie s-o 

gestionăm mai bine.  

 

PUNCTUL 16: 

Memorandum intern privind participarea la cea de-a 20-a 

reuniune anuală a Forumului pentru Securitate Internă și 

Globală, organizată sub egida Forumului Crans Montana, 

Geneva, 24 – 27 octombrie 2018 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 16, memorandum intern pentru participarea la cea de-a 

20-a reuniune anuală a Forumului pentru Securitate Internă și 

Globală, organizată sub egida Forumului Crans Montana. 1 600 de 

lei. Unde e asta? În ce loc? 

 

Din sală: La Geneva. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La Geneva. OK. 

Vă propun, spre aprobare, participarea la Forumul Crans 

Montana. 

 

PUNCTUL 17: 

Memorandum intern privind participarea la a 64-a sesiune 

anuală a Adunării Parlamentare a NATO, Halifax, Canada, 16 

– 19 noiembrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 17, participarea la a 64-a sesiune anuală a AP NATO. 

Domnii senatori: Chițac, Fălcoi, Bădălău, doamna Luminița 

Cercel. Asta e dureroasă, 72 000. Din buget cât reprezintă? Cam 

jumătate. 

Haideți s-o amânăm pentru ședința următoare. Că mai avem 

timp să discutăm. 

 

Din sală: Vedeți că totalul nu e 72 000. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

E 96 000 totalul. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Bun, deci o lăsăm pentru săptămâna viitoare să o analizăm. 

 

PUNCTUL 18: 

Memorandum intern privind participarea la misiunea 

Adunării Parlamentare a Organizaţiei pentru Securitate şi 
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Cooperare în Europa de monitorizare a alegerilor prezidențiale 

din Georgia, Tbilisi, 26 - 29 octombrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 18, deplasarea domnului senator Romașcanu și a 

domnului Fenechiu la Adunarea Parlamentară OSCE, Georgia, 

Tbilisi.  

Dar ce sume sunt astea! Sunt monitori.  

 

Din sală: Monitorizarea alegerilor. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Putem să ne dispensăm de chestiunea asta, să se aleagă 

georgienii fără ajutor de la noi. Da? 

O amânăm. 

 

PUNCTUL 19: 

Memorandum intern privind deplasarea domnului senator 

Viorel Riceard Badea, secretarul Comisiei pentru comunitățile 

de români din afara țării, în circumscripţia electorală nr.43, în 

Marea Britanie, în perioada 1 – 4 noiembrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 19, domnul senator Badea, secretarul Comisiei pentru 

comunitățile de români... Asta intră pe bugetul lui separat? Da? OK. 

Atunci vă propun – da, are capitol separat – vă propun s-o 

aprobăm. 

 

PUNCTUL 20:  

Informări privind: 

 participarea la a treia reuniune a Grupului mixt de control 

parlamentar specializat al Europol, Bruxelles, 24 – 25 

septembrie 2018; 

 participarea la reuniunea Comisiei generale pentru probleme 

economice a Inițiativei Central - Europene  - Dimensiunea 

Parlamentară, Varșovia, 25 septembrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Informările pe care le avem în dosar, vă rog să luați act de ele. 
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ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 

PUNCTUL 21: 

Hotărârile Biroului permanent adoptate în ședințele din 2 

și 8 octombrie 2018 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Organizatorico-administrative.  

 

* 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Domnule președinte, dacă-mi permiteți. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

M-am uitat un pic la punctul 12, cel cu organizarea dineului și 

a acțiunii din ... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Din 2019. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Din 2019, da, din 2019. Eu v-aș ruga pentru ședința următoare 

să ne detaliați un pic devizul, pentru că mi se pare destul de generos. 

Flori de 75 000 000 de lei vechi, 7 500, cadouri 120 000, un miliard 

două sute. Acum, nu știu dacă sunt din aur, din argint, dar, dacă tot 

avem grijă de buget, trebuie să avem grijă un pic și de produsele și 

de gospodărirea bugetului, că este ușor sub umbrela Uniunii 

Europene, președinției, noi n-avem voie să comentăm, să ne 

opunem, OK, dar, totuși, un pic de șurub la cheltuieli ar fi necesar. 

Și vă propun: punctul 12 să-l reluăm săptămâna viitoare. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule Vela, mulțumesc pentru intervenție. 

Eu vreau numai o remarcă de principiu să fac, și anume: 

România nu este chiar atât de săracă încât să se facă de râs la o 

astfel de manifestare, pe de o parte. Pe de altă parte, sigur că dacă 
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avem bani nu trebuie să aruncăm cu ei, și mi se pare și mie că e 

puțin cam lărgită gura pungii, adică trebuie câte un cadou, să știți că 

peste tot unde am fost am văzut, pe perioada președințiilor rotative 

se practică acest lucru, oferirea unor cadouri simbolice, dar sigur că 

aici nu trebuie să ne întrecem în a depăși costurile pe care le-au avut 

ceilalți. 

Domnul vicepreședinte Manda. 

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Acum, ca procedură. Noi am adoptat punctul 12, revenim ca 

să-l amânăm, e o chestiune pe care ... părem un pic neserioși. 

Domnule Vela, dacă-mi dați voie, că eu nu v-am întrerupt. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Vă rog.  

 

Domnul Iulian-Claudiu Manda:  

Eu voiam să propun următorul lucru: până săptămâna viitoare, 

și dumneavoastră și cine e interesat să studiem și, dacă credeți că e o 

chestiune de modificat la nivel de buget, dacă sunt nelămuriri pe 

care dumneavoastră doriți și le aveți și le și vedeți până săptămâna 

viitoare, atunci puteți să propuneți pe ordinea de zi a săptămânii 

viitoare introducerea acestui punct, cu modificările pe care 

dumneavoastră le propuneți. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Domnule vicepreședinte, dacă-mi permiteți. Am avut răbdare 

cât ați citit până la ultimul punct să mă uit. Un miliard două sute 

bani vechi, împărțit la 260 de participanți... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu mai zi cu un miliard, eu nu înțeleg. 

 

Domnul Ion Marcel Vela: 

Domnule președinte, 120 000, rezultă cam 100 de euro cadoul 

pentru fiecare participant. Am participat și eu la întâlniri la 

Bruxelles, n-am primit niciodată cadouri de asemenea valoare. Din 

start vă spun că devizul este umflat și propun reanalizarea lui 

săptămâna viitoare. 



28 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine. O să dezumflăm devizul, dar eu vă rog, haideți că am 

depășit de mult punctul ăsta, să ne vedem mai departe de ordinea de 

zi. 

* 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Organizatorico-administrative, hotărârile Biroului permanent 

din ziua de 2 și din ziua de 8 octombrie. Le aveți în mapă.  

Și avem punctele suplimentare. 

 

ORDINEA DE ZI SUPLIMENTARĂ 

PUNCTUL 22: 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La avizul pe care trebuie să-l dăm, punctul de vedere pe care 

trebuie să-l dăm către Curtea Constituțională, ați primit, cred că... 

Nu ați primit documentul? 

 

Din sală: Acum este primit. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu l-au primit. 

 

Din sală: Nu, că l-au adus acum. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

S-a distribuit? 

 

Din sală: Nu. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Distribuiți-l.  

 

(Discuții în sală.) 

 

* 
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PUNCTUL 23: 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Până se multiplică documentele, trecem la punctul următor, 

chestiunea ridicată de domnul senator Cazanciuc. Domnia Sa ne-a 

spus că Comisia juridică ar trebui să întocmească raportul pe 

proiectul de lege referitor la desecretizarea protocoalelor. 

Astăzi, domnul senator Cazanciuc ne-a informat că la Comisia 

juridică domnul deputat Drăghici a venit și a prezentat o serie de 

amendamente care au fost integrate în raport.  

Din păcate, când s-a hotărât să se întocmească raportul au fost 

introduse și Comisia pentru apărare și Comisia pentru administrație 

la întocmirea raportului, care nu au avut posibilitatea, evident, să 

analizeze aceste amendamente. 

Prin urmare, ceea ce vă propun este: mâine sau poimâine, în 

cadrul comisiilor, domnul Drăghici să vină să-și susțină punctul de 

vedere – și vă rog să-l înștiințați – să-și susțină amendamentele la 

Comisia pentru apărare și Comisia pentru administrație, astfel încât 

raportul pe care îl va finaliza Comisia juridică să includă și cele de 

la Comisia pentru administrație și Comisia pentru apărare. 

Dacă sunteți de acord? Da? 

 

Din sală: Da. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Vă mulțumesc. 

 

PUNCTUL 24: 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La punctul următor ne-a solicitat introducerea Legii nr. 298 pe 

ordinea de zi. 

Sunteți de acord? 

Vă mulțumesc. 
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PUNCTUL 25: 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Apoi chestiunea referitoare la Avocatul Poporului. De 

asemenea, introducerea din nou pe ordinea de zi, pentru că 

săptămâna trecută nu a fost cvorum. 

De acord? 

 

PUNCTUL 26: 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La punctul următor, domnul Țuțuianu cerea ca la Legea 

concurenței și la Legea privitoare la ridesharing să fie coraportor 

Comisia juridică. 

Dacă sunteți de acord și cu această chestiune. Da? Bine. 

 

(Discuții în sală.) 

 

* 

 

Stimați colegi,  

Deci avem o adresă semnată din partea Comisiei pentru 

constituționalitate, care însoțește punctul de vedere referitor la 

cererea de soluționare a conflictului juridic de natură constituțională 

și, în același timp, așa cum v-am spus, un punct de vedere separat al 

domnului senator Dircă, care nu mai e în sală. Am crezut că vrea   

să-l prezinte Domnia Sa. Dacă nu mai este prezent, n-am ce să fac. 

Vă supun aprobării... 

 

Domnul Vlad-Tudor Alexandrescu: 

Domnule președinte, o secundă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da. 

 

Domnul Vlad-Tudor Alexandrescu: 

În adresă se menționează că în anexa nr. 2 se regăsește și 

punctul de vedere distinct formulat și eu nu-l regăsesc aici, văd doar 

anexa nr. 1, anexa 2 nu ne-a fost comunicată. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Dați-i domnului senator punctul de vedere al domnului Dircă, 

care opinează că nu este un conflict de natură constituțională. 

Eu sunt obligat să țin cont de punctul de vedere al Comisiei și, 

prin urmare, vă supun aprobării, spre transmitere către Curtea 

Constituțională, a acestui punct de vedere. 

Cine este pentru? Vă rog să votați. 

Vă mulțumesc. 

Voturi împotrivă dacă sunt. Două voturi împotrivă. 

Vă mulțumesc. 

Am încheiat ședința pe ziua de astăzi. 

 

Doamna Emilia Arcan: 

Sunt 6 cu 2. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

6 cu 2. Trei, patru, cinci, șase, șapte, opt. 

 

Domnul Tánczos Barna: 

Pe unguri nu-i numărați? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Șase voturi pentru, două împotrivă. Da. 

Mulțumesc. 

 

 

Ședința s-a încheiat la ora 14.12. 


